
 

 

                                3. januar 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. De seksuelle overgreb mod børn og unge der er sket forskellige steder i Landet, i hvor høj grad 

observerer eller følger man med i hvilke konsekvenser disse seksuelle krænkelser har afstedkommet 

for ofrene? 

 

2. I forbindelse med at ofrene gerne skulle kunne komme over disse overgreb og krænkelser, har 

man da planer om, at iværksætte konkrete handleplaner i forbindelse med “muligheden for en fælles 

behandling af hele familien”?  

 

(Medlem af Inatsisartut, Jess Svane, Siumut) 

 

Begrundelse: 

En af konsekvenserne af de seksuelle misbrug der finder sted siges at være, at misbruget fortsætter. 

Mange forældre har derfor det aktuelle problem, at man mangler viden om hvordan man konkret 

skal forholde sig, og står derfor på bar bund uden at kunne komme videre. Jeg ved ganske 

udmærket godt, at der foregår en meget stor indsats for, at komme udover dette problem, men 

alligevel møder vi gang på gang mennesker, der har absolut behov for akut hjælp, og endvidere har 

et større behov for hjælp i forhold til det der kan tilbydes. 

 

Endvidere er nogle af de spørgsmål der hele tiden kommer fra de misbrugte og deres nærmeste 

familie, om “tiden ikke er inde til at etablere et behandlingssted”. 

 

Dette viser med al tydelighed, at selvom indsatsen i dag er relativt stor, så er behovet for at få 

yderligere hjælp endnu kæmpestort. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


